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Slovo starostky
Vážení spoluobčané, 

jako každý rok tu máme roční období podzim, ale je to opravdu jiný podzim, který 

nikdo z nás nepamatuje. Opakuje se situace z letošního jara, ale s větším počtem 

pozitivně testovaných lidí na Covid-19.  Určitě každý z nás si velice přeje, aby se vše 

vrátilo do „normálu“ a my prožívali i třeba každodenní shon bez obav a omezení. 

Nesmíme se nechat vystrašit, ale je potřeba si zachovat zdravý nadhled a s tím „ruku 

v ruce“ respektovat nařízení a být ohleduplní k ostatním. 

Velice mile nás potěšila nabídka místních dobrovolnic, které nám z jara šily 

bavlněné roušky, ale i ostatních, kteří byli připraveni k rozvozu nákupu a nezbytně 

potřebných věcí. 

Bohužel jsme nemohli zorganizovat spousty kulturních akcí, které jsme společně 

plánovali. Například: 18. Obecní bál v Trnově, X. Setkání rodáků na Záhornici, Oslava 

125. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Houdkovicích, tradiční posvícení  

a XIII. Setkání seniorů, ale v této nelehké době je pro všechny na prvním místě zdraví. 

Přesto všechno bych Vám chtěla popřát klidné, pohodové a šťastné prožití svátků 

vánočních a do nového roku pevné zdraví! 

Petra Hartmanová 

Zprávy z obecního úřadu 
   

 Aplikace Zimní obsluženost od 1.11. – webová aplikace, kde se řidiči dozvědí, kdy 
byl naposledy daný úsek silnice ošetřen. https://uskhk.eu/suhhkap 

 Společnost ČEZ mění způsob oznamování plánovaných odstávek elektřiny a to 
od 1.1.2021 nabízí zákazníkům oznamování pomocí bezplatných e-mailů  
a prostřednictvím SMS. Budou zrušena papírová oznámení na sloupech  
a domovních skříních. OÚ by oznámení měl dostávat přes datovou schránku  
a dávat Vám na vědomí, standardně: rozhlasem, SMS infokanálem, vitríny  
a webové stránky. 

 Umístění kontejneru na BIOODPAD: Nově můžou občané na Záhornici v části 
„Bukovky“ využít kontejner na bioodpad vedle „AQUA domku“. Pokud máte 
vetší množství bioodpadu k odvozu, dejte vědět na OÚ, po domluvě zajistíme 
kontejner k vaší nemovitosti a vy uhradíte pouze dopravu. Nechceme v obcích 
neřízené skládky. 

 V listopadu obdrží nájemci hrobových míst na hřbitově v Trnově nové smlouvy, 
pokud se tak nestane, obraťte se na OÚ. 

 Poruchu veřejného osvětlení a rozhlasu hlaste na OÚ. 
 



 

Ze zasedání zastupitelstva obce 

Usnesení č. 13 ze dne 20. 4. 2020 
 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání.   

II. Schvaluje 

♦ bod č. 2 Rozpočet obce Trnov na rok 2020. 

 

Usnesení č. 14 ze dne 15. 6. 2020 
 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání.  ♦ bod č. 2 Rozpočtové opatření č.1  

a č. 2, včetně úpravy rozpočtu. ♦ bod č. 20 Připomínku (OÚTR99/2020) k záměru 

směny pozemků (ZÁ/OÚTR4/2020). ♦ bod č. 21.3 Žádost o poskytnutí finančního 

příspěvku na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let věku. ♦ bod č. 21.4 

Žádost o poskytnutí dotace z dotačního fondu Královéhradeckého kraje – Podpora 

hospodaření v lesích – asanace kůrovcového dříví – 20ZPD10. 

II. Schvaluje 

♦ bod č. 3 Závěrečný účet obce Trnov za rok 2019. ♦ bod č. 4 Účetní závěrku obce 

Trnov za rok 2019. ♦ bod č. 5 Žádost o dotaci – žadatel KHK dopravní obslužnost.  

♦ bod č. 6 Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu obce na zajištění dopravní 

obslužnosti veřejnou linkovou dopravou – linka č. 660238, spoj č. 27. ♦ bod č. 7 

Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace: ♦ bod č. 7.1 VS č. 2/2020 s SDH 

Trnov. ♦ bod č. 7.2 VS 3/2020 s SDH Houdkovice. ♦ bod č. 7.3 VS s SDH Zádolí.  

♦ bod č. 7.4 VS s SDH Záhornice. ♦ bod č. 7.5 VS č. 6/2020 s KPST Záhornice z.s.  

♦ bod č. 7.6 VS č. 7/2020 s MS Borky Trnov, z.s. ♦ bod č. 8 Smlouvu o poskytnutí dotace 

z dotačního fondu Královéhradeckého kraje č. 20RRD10-0046 „Podpora provozu 

prodejny Ivo Šmíd, Trnov“. ♦ bod č. 9 Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu 

Královéhradeckého kraje č. 20RRD10-0045 „Podpora pojízdné prodejny Marta spol. 

s.r.o. ♦ bod č. 10 Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace č. 9/2020.  

♦ bod č. 11 Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace č. 10/2020.  

♦ bod č. 12 Darovací smlouvy ve formě peněžního plnění: ♦ bod č. 12.1 Sociální služby 

Města Opočna – Domov Jitřenka. ♦ bod č. 12.2 Domácí hospic Setkání o.p.s.  

♦ bod č. 12.3 Agentura domácí péče České Meziříčí. ♦ bod č. 12.4 Farní charita 

Dobruška. ♦ bod č. 12.5 Český svaz včelařů z.s. ♦ bod č. 13 Dodatek č. 24 – AQUA 

SERVIS, a.s. ♦ bod č.14 Revokace – Nájemní smlouvy. ♦ bod č. 15 Nájemní smlouva.  

♦ bod č. 16 Zařazení území obce do územní působnosti Místní akční skupiny POHODA 

venkova, z.s. na období 2021-2027. ♦ bod č. 18 Nabídku odkupu nemovitosti – 



 

Evangelický kostel – pozemky p. č. st. 70, p. č. 41/5 podíl ½ , p. č. 41/4 vše v k. ú. Trnov 

a mobiliář. ♦ bod č. 19 Směnnou smlouvu (ZÁ/OÚTR5/2020). ♦ bod č. 21 Směnnou 

smlouvu spojenou se smlouvou o zřízení služebnosti (ZÁ/OÚTR4/2020): A) směnnou 

smlouvu spojenou se zřízením služebnosti. B) nabytí služebnosti. ♦ bod č. 21.1 Žádost 

o odkoupení části pozemku par. č. 1031/22 v k. ú. Houdkovice. ♦ bod č. 21.2 Žádost  

o povolení běžeckého závodu dne 8. 8. 2020 – „Běh kolem Ostrova“. ♦ bod č. 21. 5 

Výsledek výběrového řízení „Trnov – Dopravní automobil“. ♦ bod č. 21.6 Kupní 

smlouvu na „Dodávku dopravního automobilu pro obec Trnov“.  

III. Neschvaluje 

♦ bod č. 17 Žádost o podporu provozu Linky bezpečí z.s. 

 

Usnesení č. 15 ze dne 7. 9. 2020 
 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání.  ♦ bod č. 2 Rozpočtové opatření č. 3  

a č. 4, včetně úpravy rozpočtu. ♦ bod č. 3 Závěrečný účet a účetní závěrka DSO Vrchy 

za rok 2019. ♦ bod č. 4 Závěrečný účet a účetní závěrka Svazku obcí Dřížná za rok 2019. 

♦ bod č. 5.2 Stanovisko odboru územního plánování a stavebního úřadu Krajského 

úřadu Královéhradeckého kraje k návrhu Územního plánu Trnov ze dne 28. 3. 2019 pod 

značkou KUKHK-10476/UP/2019. ♦ bod č. 10 Nabídku členství SMS ČR. ♦ bod č. 11 

Nabídku členství v Destinační společnosti Orlické hory a Podorlicko. ♦ bod č. 12.6 

Žádost o poskytnutí finančního příspěvku na zmírnění dopadů kůrovcové kalamity 

v nestátních lesích za rok 2019. ♦ bod č. 12.8 Společnost AQUA SERVIS, a.s. přechází na 

pravidelné zálohové platby. ♦ bod č. 12.9 Informaci Povodí Labe, s.p. – Houdkovický 

potok. ♦ bod č. 12.10 Vyjádření SDH Houdkovice k možnostem využití budovy č. p. 74 

v Houdkovicích. ♦ bod č. 12.11 Pořádání besedy 9. 9. 2020 v hasičské zbrojnici na 

Záhornici.  

II. Schvaluje 

♦ bod č. 5a) Vyhodnocení stanovisek a připomínek po společném jednání o návrhu ÚP 

Trnov ze dne 9. 4. 2019. ♦ bod č. 5b) Vyhodnocení stanovisek, námitek a připomínek 

po veřejném projednání o návrhu ÚP Trnov ze dne 28. 8. 2020. ♦ bod č. 5c) 

Vyhodnocení stanovisek dotčených orgánů uplatněných k návrhu rozhodnutí  

o námitkách a k návrhu vyhodnocení připomínek k návrhu ÚP Trnov pro veřejné 

projednání ze dne 9. 10. 2019. ♦ bod č. 5d) Vyhodnocení stanovisek, námitek  

a připomínek po opakovaném veřejném projednání o návrhu ÚP Trnov ze dne  

24. 7. 2020. ♦ bod č. 5.1 Vydání Územního plánu Trnov. ♦ bod č. 6 Výsledek výběrového 

řízení na zakázku malého rozsahu: „Obnova víceúčelového hřiště na pozemku par. č. 

704/1 v k. ú. Trnov.“ ♦ bod č. 6.1 Výsledné pořadí cenových nabídek účastníků 

výběrového řízení na zakázku malého rozsahu: „Obnova víceúčelového hřiště na 



 

pozemku par. č. 704/1 v k. ú. Trnov.“ ♦ bod č. 7 Smlouvu o dílo „Obnova víceúčelového 

hřiště na pozemku par. č. 704/1 v k. ú. Trnov.“ ♦ bod č. 7.1 Cenovou nabídku na 

provádění technického dozoru investora. ♦ bod č. 8 Cenu za nájem hrobového místa 

a cenu služby spojené s nájmem – hřbitov v Trnově. ♦ bod č. 9 Návrh smlouvy o nájmu 

hrobového místa, hrobové místo k užívání na dobu určitou od 1. 1. 2021 do 31. 12. 2030. 

♦ bod č.12 Kupní smlouvu na pozemek par. č. 3140/14 v k. ú. Trnov. ♦ bod č. 12.1 

Prodloužení termínu v odst. 2.7. Smlouvy kupní se smlouvou o předkupním právu do 

31. 12. 2021. ♦ bod č. 12.2 Žádost o odkoupení části pozemku par. č. 3140/1 v k. ú. Trnov. 

♦ bod č. 12. 3 Kupní smlouvu na pozemek par. č. 1031/27 v k. ú. Houdkovice.  

♦ bod č. 12.4 Rozpočtové opatření č. 5, včetně úpravy rozpočtu. ♦ bod č. 12.5 Výsledek 

poptávkového řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na dodavatele stavby 

projektu s názvem „Oprava chodníku na Záhornici od č. p. 28 po č. p. 75 podél silnice 

III/32114.“ ♦ bod č. 12.7 Záměr – Dodatek k pachtovní smlouvě: ♦ bod č. 12.7.1 Záměr: 

Dodatek k pachtovní smlouvě o zemědělském pachtu číslo 766/2016. ♦ bod č. 12. 7. 2 

Záměr: Dodatek k pachtovní smlouvě o zemědělském pachtu číslo 143/2015. 

 

Usnesení č. 16 ze dne 19. 10. 2020 
 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání.  ♦ bod č. 2 Zápis z dílčího přezkoumání 

hospodaření obce Trnov a DSO Vrchy. ♦ bod č. 9.1 Poznámky z jednání z 2. 10. 2020 – 

budova č. p. 74 Houdkovice. ♦ bod č. 9.2 Dotaz – parkování na veřejné zeleni.  

♦ bod č. 9.3 Oznámení o dokončení revize katastrálního operátu v katastrálním území 

Zádolí u Trnova 768367. ♦ bod č. 9.4 Uzávěrka zpravodaje dne 31. 10. 2020.  

♦ bod č. 9.5 Rozpočtové opatření č. 6, včetně úpravy rozpočtu. 

 II. Schvaluje 

♦ bod č. 3 Dodatek k pachtovní smlouvě o zemědělském pachtu č. 143/2015.  

♦ bod č. 4 Dodatek k pachtovní smlouvě o zemědělském pachtu č. 766/2016.  

♦ bod č. 5 Smlouvu č. 20RRD11-0002 „Dopravní automobil pro JSDH Trnov.“  

♦ bod č. 6 Smlouvu č. 20ZPD10-0114 „Zajištění ochrany nové výsadby dřevin v k. ú. 

Trnov.“ ♦ bod č.7 Vydání souhlasu ke změně katastrální hranice. ♦ bod č. 8 Kupní 

smlouvu – nemovitosti v k. ú. Trnov. ♦ bod č. 9 Smlouvu o dílo č. 32/2020 – zprávy  

o udržitelnosti projektu „Obec Trnov – pořízení techniky pro JSDH.“ ♦ bod č. 9.1.2 

Variantu B – přestavba č. p. 74 Houdkovice. ♦ bod č. 9.6 Plán zimní údržby 2020 – 2021. 

♦ bod č. 9.7 Žádost o povolení zvláštního užívání místní komunikace par. č. 3225 v k. ú. 

Trnov. 

 

III. Neschvaluje 

♦ bod č. 9.1.1 Variantu A – přestavba č. p. 74 Houdkovice. 



 

Společenská kronika 
NAROZENÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ 

Ema Podsztavková, Trnov 66 3. 4. 2020 
Nela Rubáková, Trnov 113 28. 4. 2020 
Barbora Bílková, Houdkovice 107 8. 5. 2020 
Jan Miroslav Kyral, Zádolí 3 22. 5. 2020 
Linda Koubová, Trnov 112 28. 5. 2020 
Jiří Maga, Houdkovice 91 22. 7. 2020 
Gabriela Rydlová, Trnov 68 3. 10. 2020 

 

VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA 
Červenec  Prosinec  
Kvirenc Vladislav, Houdkovice 47 84 let Kutíková Zdeňka, Trnov 50 93 let 
Žabokrcká Marie, Záhornice 22 60 let Ježek Václav, Trnov 16 70 let 
Knap Josef, Trnov 73 91 let Mervart Václav, Trnov 34 81 let 
Srpen  Tošovský Josef, Houdkovice 59 70 let 
Serbousek Josef, Trnov 15 81 let Řízková Anna, Zádolí 23 81 let 
Kalousová Marie, Záhornice 46 75 let Svatoňová Eva, Trnov 28 70 let 
Dvořák Jaroslav, Záhornice 30 89 let Medek Ladislav, Trnov 6 83 let 
Mrázková Jaroslava, Zádolí 26 83 let Rathouská Věra, Záhornice 20 86 let 
Jarkovská Miloslava, Záhornice 47 87 let Mertová Marie, Záhornice 32 81 let 
Září    
Goldsteinová Marie, Houdkovice 61 75 let   
Grulichová Bohuslava, Houdkovice 17 90 let   
Kališová Růžena, Houdkovice 22 84 let   
Pavlíková Jana, Houdkovice 13 70 let   
Vaněčková Jana, Houdkovice 19 65 let   
Říjen    
Jarkovský Václav, Záhornice 47 89 let   
Mrázková Marie, Trnov 83 83 let   
Rohlena Karel, Trnov 81 70 let   
Pohlová Marta, Trnov 45 86 let   
Cita Luděk, Trnov 91 65 let   
Knapová Marie, Trnov 73 89 let   
Listopad    
Verner Josef, Trnov 54 70 let   
Roubal Václav, Trnov 17 88 let   
Kovaříček Josef, Záhornice 71 70 let   

 
 

 

 

 

Paní Grulichová Bohuslava  
z Houdkovic v letošním roce oslavila 

své 90. narozeniny. 

Přijměte naše blahopřání,  

do let příštích ať máte k mání 

štěstí, zdraví, mnoho sil, 

abyste tady dlouho byla 

a stovku s námi oslavila. 

Všem jubilantům blahopřejeme  
a přejeme hodně zdraví, štěstí  
a spokojenosti do dalších let!  

 

 

 

Všichni uvedení občané udělili souhlas 

se zveřejněním. 
 



 

Rozloučili jsme se se 

zesnulými 

Burketová Květoslava, Trnov 31 23. 3. 2020
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„Dne 23. 3. 2020 nás navždy opustila naše maminka paní Květa Burketová. Děkujeme 

všem, kteří se s ní přišli rozloučit a věnovali jí tichou vzpomínku. Zarmoucená rodina.“ 

Dne 1. června 2020 uplynulo 20 let od úmrtí pana 
Stanislava Poláka z Trnova.  

Stále vzpomínají manželka Alena a děti. 

Zprávy z Farní charity Dobruška 

 Půjčovna zdravotnických pomůcek je v provozu bez omezení po předchozí telefonické 

domluvě na telefonním čísle 734 262 501.  

 Podzimní dobročinný bazárek – termín byl naplánován na 20.11., ale bohužel to současná 

nařízení neumožní, prosíme věci nevyhazujte, schraňujte dále. Slibujeme, že akci 

uspořádáme hned, jak to bude možné. 

 Tříkrálová koleda zazní!!! Na Dobrušsku po dvacáté!!! Hlavní koledovací den bude 

v sobotu 9. ledna 2021. Všichni musíme však musíme počítat s možností, že 

epidemiologická situace neumožní setkání koledníků s dárci v tváří v tvář. Nejvíce reálná 

se v současné chvíli jeví koleda s omezeními, při níž budou dodržena všechna hygienická 

nařízení. Připravujeme se na všechny možné varianty. 

 
Za celý charitní tým 

 Ing. Jana Poláčková 



 

Zajímavosti z našich obcí 
 

Připomenutí výročí 1.říjen 1950 – první voda ze Dřízen 
(autor: Dle Vyprávění o dřízenské vodě zpracoval Mgr Josef Kovaříček) 

  
DŘÍZENSKÁ VODA TEČE JIŽ SEDMDESÁT LET! 
Dne 19. května 1947přijeli na Záhornici podnikatel Ing.dr. Josef Bureš a mistr Stanislav 
Krtička, aby zahájili práce na výkopu a realizaci studní. Z přepyšského Škaldova lomu 
již bylo navezeno množství opuky, neboť cihel byl nedostatek. Střídavě na stavbě 
pracovalo až 20 dělníků, jejich plat činil 18,- Kč na hodinu. Dřevo se získávalo kácením 
přímo ve vojenickém obecním lese. Rok 1947 byl mimořádně suchý, takže práce 
pokračovaly až do 20.prosince. 
Začátkem února 1948 pracovalo na stavbě asi 50 dělníků a začalo se s výkopem pro 
výtlačný řád směrem k plánovanému vodojemu nad Vojenicemi. 12. března však kvůli 
nedostatku materiálu musely být práce téměř na 3 měsíce přerušeny. Práce 
pokračovaly v létě, ale velké problémy nastaly s financováním stavby. V této tísni 
pomohla Okresní hospodářská komora půjčkou ve výši 500 000,-.  A to čekal na stavaře 
nejtěžší úsek – výtlačný řád k vodojemu v příkrém svahu. Téměř celé se to muselo lámat 
ve skále. Litinové roury o průměru 150 mm byly nedostatkovým materiálem, takže vše 
postupovalo pomalu. 
Cíl se však díky houževnatosti funkcionářů vodovodního svazu stále více přibližoval.  
A již se začal vybírat profesionální zaměstnanec, kterým se stal Josef Pražák z Přepych 
a pro potřeby vodáků a ubytování byla zakoupena chalupa č. 55. na Záhornici – 
Bukovkách. 
Podíváme-li se do dochovaných mzdových výkazů za rok 1948, tak zjistíme, že tu 
nejdéle pracovali: Jaroslav Brandejs a Václav Kárník z Přepych, Josef Hencl, Antonín 
Kalous a Václav Petera z Voděrad, Josef Kučera z Vojenic, Jaroslav Polák ze Zádolí  
a Josef Ježek ze Záhornice. 
 Je 1.10. roku 1950 dopoledne. Od Přepych a Voděrad kráčejí ke Dříznům dva početné 
průvody s dechovou hudbou. Nechybí v nich ani krojované družičky. Faráři Bohuslav 
Blecha z Voděrad a František Mandys z Přepych vykonají obřad svěcení pramenů. 
Odpolední část slavnosti vrcholí spuštěním čerpadel. Ještě předtím však jednatel 
vodovodního svazu František Hanuš ze Zádolí přednese podrobnou zprávu o průběhu 
celé stavby. K shromážděným lidem promluvil také projektant stavby Ing. dr. Josef 
Bureš. S projevy tu dále vystoupí předseda vodovodního svazu Antonín Macháček  
z Přepych, zástupci krajského národního výboru a dodavatelských podniků. Potom se 
průvod odebírá k vodojemu a na Záhornici, kde stojí slavobrána s nápisem "Vítáme 
dřízenskou vodu". Atmosféra je více než slavnostní: Pokladník Josef Řízek praví:  
"Z pověření Vodovodního svazu předávám vodovod obci Záhornici do užívání. Přiznám 
se, že dnešní den patří mezi dny mého života nejkrásnější. Vždyť nikdo z těch, kteří 
nouzi o vodu nepoznali, naši dnešní radost nepochopí, v této skoro posvátné chvíli,  
1. října 1950 v 16:00 hodin, pozvedám číši jak rosa v úsvitu čisté vody dřízenské k nám, 
jako hosta nejmilejšího a toho nejvzácnějšího. Nechť přispěje k hospodářskému 
rozkvětu tomuto kraji! Nechť dnešní den je zapsán v kronice zdejší obce i v srdcích 
našich, jako den vykoupení z dřiny, která byla údělem mnoha našich generací. 



 

Na závěr probíhá ve zdejším hostinci na „Žokárně“ u Nováků taneční zábava  
s pohoštěním pro všechny, kdo se dostavili: A pak se tančilo a veselilo skoro do rána. 
Vždyť také bylo proč. Na Záhornici je voda! 
A jak to bylo dále: Již 14.března 1948 se na „Žokárně“ sešli zástupci dalších obcí  
a rozhodlo se o jejich připojení k vodovodu Dřízna. Jednalo se o obce Nová Ves, 
Ježkovice, Vyhnanice, Očelice a Trnov. Proto bylo přistoupeno k vybudování 
samostatného vodojemu u Vyhnanic, většinu nákladů si však jmenované obce musely 
uhradit samy. Ke konci roku 1950 se potrubí dostalo až na kraj Voděrad. Dále to však 
vázlo na dodávkách materiálu, navíc se obyvatelstvu do výkopů příliš nechtělo, 
přípojky měli jen jednotlivci a teprve v roce 1957 se mohlo říci, že je zhruba hotovo. 
Pro zajímavost přehled navrhovaných cen od r. 1951: Platilo se jednou ročně 20 Kč  
z každé obytné místnosti, a 30,- Kč z provozovny (sem patřily i chlévy). Platil i ten, kdo 
bydlel do 200 m od stojanu. Navíc se ještě mělo platit čtvrtletně 15,- Kč za osobu, 50 
korun stála každé 3 měsíce koupelna, 30 korun splachovací záchod, 75,- Kč auto a 60 
Kč se platilo z 1 aru zelinářské zahrady. 
Ovšem ze zápisu schůze vodovodního svazu odevzdala vyúčtování jen obec Zádolí, jak 
to dopadlo s ostatními, jen tušíme. Vybírání těchto poplatků bylo velmi náročné a asi 
těžko uskutečnitelné. 
V následujících letech se k vodovodnímu řadu ze Dřízen připojily Uhřínovice, 
Radostovice, a naopak odpojily Očelice. 
Generace našich otců a dědů po sobě zanechaly úctyhodné dílo – vodovodní systém, 
vybudovaný téměř bez pomocí techniky a v období katastrofálního poválečného 
nedostatku stavebního materiálu. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V letním zpravodaji v roce 2019 jsme 

poděkovali panu Václavu Vaněčkovi, 

v souvislosti s jeho odchodem do důchodu, za 

jeho dlouholetou pracovní činnost pro AQUA 

SERVIS a.s. 

Nyní bychom chtěli poděkovat jeho 

spolupracovníkovi panu Václavu Chudému, 

který koncem května tohoto roku odešel do 

starobního důchodu. Pan Václav Chudý 

pracoval jako provozní montér u společnosti 

AQUA SERVIS a.s. od roku 1979. Zajišťoval a 

opravoval vodovody a technická zařízení 

nejen v našich obcích. 



 

PŘEPYŠŠTÍ KANONÝŘI (1978-1981)  
(zdroj: https://www.facebook.com/skprepychy1933/photos/a.216800885811387/647387362752735) 
 

Přepyšské fotbalové mužstvo se po 

postupu do okresního přeboru hned 

zařadilo mezi nejlepší mužstva 

soutěže. Fotbalové mužstvo 

postupně zrálo a v sezóně 1980-1981 

dosáhlo na historicky první postup do 

I.B třídy. Nejlepším střelcem tohoto 

období byl nezastavitelný Ruda 

Kovaříček a zdárně mu sekundoval 

kapitán týmu jeho starší bratr Josef. 

Oba bratři zaznamenali v tomto 

období dohromady 75 branek, více 

než polovinu branek celého našeho 

mužstva. Zanedlouho už hrají  

v přepyšském mužstvu bratři 

Kovaříčkové tři, když z dorostu 

přichází nejmladší Jiří. V polovině osmdesátých let pak opouštějí přepyšské služby  

a jsou hlavními strůjci úspěchů JZD Trnov. Trnovské mužstvo pak během devíti let  

v zemědělské lize dobude sedmi titulů. V roce 1992 vstupuje na okresní fotbalovou 

scénu mužstvo Sokola Voděrady a čtyřicátnici Kovaříčkové jsou znovu u toho. V roce 

1998 se nejstarší Josef Kovaříček vrací znovu do Přepych v dresu našeho "B" týmu.  

V roce 2000 pak ukončuje i on svoji bohatou hráčskou fotbalovou kariéru. V historické 

tabulce přepyšských střelců patří Josefovi čtvrté místo. Ruda je králem přepyšských 

střelců. V tomto období zaznamenali více než pět branek: Brandejs Jaroslav, Sedláček 

Jiří, Rohlena Karel, Jelen Jaroslav a samozřejmě Čtvrtečka Bohuslav. 

 

Vzpomínka na tetu Kazi 
(zdroj: https://www.facebook.com/FakultninemocnicevMotole/posts/2645818942296143, text: Ivan Kazimour) 

 
Nedávno uplynulo již 100 let od narození první ředitelky 
Fakultní nemocnice v Motole MUDr. Věry Kazimourové.  
MUDr. Věra Kazimourová se narodila 19. 3. 1920 ve 

východočeském Trnově jako šesté dítě venkovského učitele. 

Většinu dětství prožila v Provodově, od 10 let navštěvovala 

gymnázium v Náchodě. Po přestěhování do Hradce Králové 

tam absolvovala klasické gymnázium. V roce 1938 začala 

studovat na LF UK v Praze. Po zavření vysokých škol  

v listopadu 1939 (když se marně snažila pokračovat ve studiu 

v Bratislavě) absolvovala dvouletou ošetřovatelskou školu  



 

v Ječné ulici. V červnu 1942 byla přidělena na infekční oddělení 1. německé kliniky 

profesora Jahna. Po válce pokračovala ve studiu medicíny, které dokončila v roce 1950. 

Po promoci nastoupila do 

nemocnice Na Bulovce na 

infekční kliniku profesora 

Procházky. V roce 1951 byla 

vyslána do Kynžvartu zřídit 

dětskou léčebnu pro 

doléčování dětí po černém 

kašli. Po návratu přešla na 

dětské oddělení profesora 

Bertholda Epsteina. Od roku 

1954 pracovala jako vedoucí 

odboru zdravotnictví v Praze 

8 a od začátku roku 1955 

současně jako ředitelka 

OÚNZ v Praze 8. V květnu 

1959 se stala poslední 

ředitelkou Dětské fakultní 

nemocnice v Praze 2 na 

Karlově, a po jejím 

přestěhování do Motola byla 

jmenována první ředitelkou 

nově vzniklé Fakultní 

nemocnice v Motole. Z místa 

ředitelky byla nucena odejít 

30. 6. 1980 a poté ještě jako důchodkyně pracovala jako poradce ministra 

zdravotnictví. Ve své práci ředitelky dokázala zúročit své vlastní zkušenosti z celého 

zdravotnického provozu. Přes její pověstnou přísnost a nekompromisnost na ni dlouho 

pamětníci vzpomínali jako na ředitelku nesmírně spravedlivou, která nikdy nikomu 

neublížila a v případě nespravedlivého 

osočování lékaře či jiného zaměstnance stála 

vždy na jeho straně. Vždy si nesmírně vážila 

náročné práce sester, ošetřovatelek  

i pomocného personálu. Měla nesporné 

zásluhy o vybudování dětské části FN Motol 

včetně hospodářského zázemí jako moderního 

zdravotnického komplexu a také za vznik  

a rozvoj nových dětských oborů jako je dětská 

kardiologie a kardiochirurgie, dětská 

onkologie, dětská neurochirurgie a další. 

Zemřela ve své milované nemocnici 12. 1.  2002. 



 

Václav Jiří Vostřez 
(autor: Eva Vodová, neteř Václava Jiřího Vostřeze) 

  

Se narodil 26. 9. 1922 v obci Velká Záhornice, čp.31, Marii  

a Václavu Vostřezovým, jako prvorozený syn. Po něm, v roce 

1925 přišel na svět jeho mladší bratr Vladimír. Rodiče si 

postavili malý domek, živili se rolnictvím a vlastnili malé 

hospodářství. 

 Oba synové absolvovali tz. Měšťanku v Opočně, ale Václav 

vždy vynikal v učení, proto vystudoval Vyšší zemědělskou 

školu, na které později i vyučoval.  

 Václav Jiří Vostřez byl vždy hluboce věřící katolík. 

Obklopoval se mládeží a pořádal pro ni poučné a zábavné 

semináře. Byla to mládež katolická. Nastupující moc, již před rokem 1948, moc 

komunistická, církev pronásledovala a její věřící se stali nepřáteli vlasti. Proto i Václav 

byl nepřítelem, byl ohroženým občanem a nastupujícímu režimu se stal nepohodlným. 

Byl hlídán, kontrolován a všichni členové rodiny a přátelé se octli v podezření  

z protistátní činnosti. Musel tedy rychle jednat a rozhodl se emigrovat. Zcela tajně  

a bez vědomí rodičů, jen bratra, v roce 1949 opouští republiku v okolí Chebu a ocitá se 

v Německu. Jako emigrant byl umístěn do uprchlického tábora, po poměrně krátké 

době se mu podařilo 

odcestovat do Kanady. 

Usadil se ve státě Ontário 

ve městě Hamilton, poblíž 

Niagarských vodopádů. 

Našel si práci v továrně na 

vagony jako dělník, 

později pro své odborné 

schopnosti se stal 

mistrem ve výrobě. Velmi 

brzy se zkontaktoval  

s krajany a rád se aktivně zúčastňoval jejich společenských akcí, besed a seminářů. 

Nakonec byl zvolen předsedou Československého sdružení Čechů, Poláků  

a podkarpatských Rusínů v Kanadě. Jeho přátelská a obětavá povaha mu otevírala 

cestu do dalších krajanských i církevních hnutí. Stal se hlavním organizátorem odboje 

proti komunismu. 

 Rodina v Česku dlouho nevěděla, kde je, co se sním děje a zda vůbec žije. Byly to 

roky obav a čekání. Na počátku šedesátých let se postupně uvolnila politická situace  

a přišly první dopisy z Kanady, otevřené a kontrolované. Otec, bratr s rodinou  

a příbuzní poznali, že žije, kde žije a také zprávy o jeho rodinném životě v cizině. Jeho 

politická činnost musela být utajena, ač o ní STB dobře věděla. 



 

 Konečně přišel rok 1989 – listopad a sametová revoluce. Václavovi se splnil sen, 

komunismus v Československu a celé Evropě skončil, konečně mohl po 42 letech 

navštívit svou rodnou zem. Rodiče již nežili. Shledal se s bratrem, jeho rodinou,  

s kamarády a přáteli z mládí. Navštívil některé církevní a politické osobnosti, vycestoval 

do Polska a na Slovensko, byl zván na besedy s občany. Za práci pro vlast byl oceněn a 

vyznamenám. Prvních svobodných voleb ve své vlasti se zúčastnil jako pozorovatel 

OSN. Do vlasti se potom vracel každé dva roky na delší dobu a jeho bratr Vladimír se 

podíval do Kanady a Ameriky.  

 Léta ubíhala, přišlo stáří a s ním také 

nemoci. Václav Jiří byl postižen mozkovými 

příhodami, nemohl létat na dlouhé tratě, aby 

opět navštívil své příbuzné. Měl poslední  

a velké přání a sice „obnovení Mariánského 

sloupu na Staroměstském náměstí v Praze“. 

Dlouhý čas spolu s krajany sbírali peníze na 

jeho obnovu. Na své náklady nechal 

odlomit dva pískovcové bloky, jeden za 

sebe a druhý za milovanou obec 

„Záhornice u Opočna“ a toto je 

vytesáno v kameni. Šťastný sledoval 

jeho vztyčení z domova, nebyl přítomen 

osobně, ale duchovně. Mariánskému 

sloupu žehnal Mons. kardinál Dominik Duka. 

 Dne 26. září 2020 oslavil Václav Jiří Vostřez své 98. narozeniny, přejme mu hodně 

zdraví, aby se dožil nejméně 100. narozenin. Stále mluví krásnou češtinou a sleduje dění 

v naší republice a ve světě. Celý archív své činnosti v krajanských spolcích, odboji apod., 

nechal převézt do muzea v Brně, kde bude sloužit jak současníkům, tak i příštím 

generacím. V roce 2017 mu zemřela žena Czeslawa, žije se svojí dcerou stále  

v Hamiltonu. Dožil se úctyhodného věku v plné svěžesti ducha. Je to věrný Čech a velký 

vlastenec, stal se významným občanem našeho okresu. Jsme na svého strýce velice 

hrdí a pyšní. 

 
 
 
 

Zásluhou pana Václava Vostřeze, občana obce Záhornice, který 
dlouhodobě žije v zahraniční, byl položen pískovcový blok s 

názvem Záhornice u Opočna u Mariánského sloupu na 
Staroměstském náměstí v Praze. Děkujeme! 



 

30 případů Majora Zemana v Trnově 
(zdroj: https://www.filmovamista.cz/206-30-pripadu-majora-Zemana---6--Bestie) 

 
V 6. díle s názvem Bestie ze seriálu 30 případů Majora 

Zemana se objevil název naší obce v názvu nádraží. Ve 

skutečnosti se ale natáčelo na nádraží v Čisovicích, 

které představovalo v seriálu právě Trnov. Tento 

televizní seriál byl natočený v letech 1974 – 1979.  

  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PODĚKOVÁNÍ od Mgr. Kamily 
Vilímkové – ředitelky Domova pro 

seniory Jitřenka v Opočně 

„Děkujeme paní Stanislavě Kubíkové, 

která nám neskutečně obětavým 

způsobem na jaře zajišťovala po 

nejkritičtější období šití textilních 

roušek pro náš domov.“ 

PROSBA OBČANŮ MALÉ ZÁHORNICE 

Prosíme občany, kteří projíždějí naší 

obcí, aby sundali nohu z plynu. 

Nepomáhá policista, skřítek v reflexní 

vestě ani značky. Prosíme tedy touto 

formou o trochu soucitu a omezení 

rychlosti, kdy dáte šanci dětem přejet 

nebo přejít silnici. 



 

Kulturní život v roce 2020 
 

Žigulem kolem světa – jak bylo na besedě? 
(autor: Luboš Dyntera) 
 

První březnový pátek patřil  

v Hostinci U Zárybnických  

v Trnově první ze tří 

připravovaných besed  

o cestování. Kulturní komise 

připravila pro spoluobčany 

besedu o cestování žigulem 

kolem světa. 

Pozvání přijali dva nadšenci  

z nedalekých Čestic, Filip Vogel a Petr Javůrek, kteří se dne 14. 4. 2017 vydali na cestu 

kolem světa se svým žigulíkem VAZ 2101. Jejich cesta vedla přes Polsko, Litvu, Lotyšsko 

až do Ruska. Tam, pro zajímavost, neunikli pozornosti výrobnímu závodu VAZ ve městě 

Toljatti, kde byl vůz v roce 1975 vyroben. Z plánovaného malého zastavení před branou 

závodu vznikla několikadenní zastávka s vlídným přijetím. 

Cesta pokračovala ke Kaspickému moři, dále přes Kazachstán a další země bývalého 

Sovětského svazu, přes pohoří Pamír zpět do Ruska. Na své cestě nevynechali ani 

nejstarší a nejhlubší jezero na světě, jezero Bajkal. Cestou dále na východ narazili na 

pobřeží Japonského moře až ve Vladivostoku, kde s autem najeli do kontejneru  

a zamávali mu na dva měsíce dlouhou plavbu do Los Angeles v USA. Po tuto dobu měli 

možnost navštívit a procestovat Japonsko a letět do Kalifornie vyzvednout svůj vůz. 

Po nemalých komplikacích s proclením auta mohli dále cestovat po USA, navštívit 

Hollywood, San Francisco, Údolí smrti, Las Vegas a další známá místa na cestě  

k Mexickému zálivu. Tamní horké počasí vůbec neprospívalo provozu žigulíka, a tak 

přestávky kvůli přehřátí motoru byly na každodenním pořádku. 

Přes Mexiko a státy Střední Ameriky dorazili do jihoamerické Kolumbie a Ekvádoru. 

Poté následoval hornatý terén podél And přes Peru a Chile. Dalším velkým cílem byla 

Ohňová země na jižním cípu Ameriky. Zde následoval zlom směru jízdy, a to na sever 

podél Atlantského oceánu přes Argentinu a Uruguay. Tady končila cesta po americké 

pevnině a po měsíční plavbě z uruguayského Montevidea do belgických Antverp se 

konečně přiblížili k domovu. Slavnostního přijetí v Česticích se dočkali 26.1. 2018, kdy 

se ve zdraví vrátili zpět. 

Ale tímto pro kluky cestování v žigulíku neskončilo. Přesně po roce od začátku cesty 

kolem světa, tedy 14. 4. 2018 vyrazili do ruského závodu VAZ v Toljatti, aby zde předali 

svého žigula do tamního muzea. Na oplátku si odvezli nový vůz Lada, vyráběný touto 

automobilkou. 

Tříhodinovou prezentací se spoustou fotografií provázel Filip Vogel, za což sklidil na 

závěr velký potlesk publika. 



 

I. ročník - green4plan Záhornice 
(autor: Petra Hartmanová, Pavel Řízek) 

 
Za podpory Green4Plan a INDIGO cycling team RK v neděli 7. června proběhl 1. Ročník 

závodů horských kol Green4plan Záhornice. Nevlídný noční déšť ze soboty na neděli 

odradil od startu řadu závodníků, přesto se jich i tak sešlo celkem 71. V hlavním “balíku“ 

se sešla kvalitní konkurence ze seriálu Dobrušského poháru a jiných bodovacích 

závodů. Rozmáčená trať neodradila ani 12 žáků a žaček. I když počasí od rána bylo 

nevyzpytatelné, po celý závod nepadla ani kapka vody. Trať je za sucha sjízdná a méně 

náročná. Během deštivé noci se trať stala v určitých úsecích blátivou a technickou. Díky 

kluzkým kořenům a blátu na zpevněných cestách, se i zkušeným závodníkům  

a závodnicím hodila technika. Došlo i k defektům, pádům a drobnému poranění, které 

se naštěstí obešlo bez lékařské pomoci v místě závodu. Celý závod ovládali v kategorii 

Masters: Lukáš Čáp - HSK cycling team, Martin Jiří –Náchod a Kratochvíl Tomáš - Team 

CykloTrener . V kategorii mužů se nejlépe umístili: Novák Michal - Velocentrum Voleský, 

Kanta Martin - Decathlon cycling team a Štolfa Štěpán - Pítrs bikes team. V kategorii 

veteráni I.: (40-49 let.) se stal vítězem Ondřej Ptáček - sobotkasport.cz, následován 

Petrem Javůrkem – Kasper Swix Team a Pavlem Moravcem - TriClub Dobruška. Díky 

pádu se až na čtvrtém místě umístil domácí jezdec 

Jan Hauf – INDIGO cyclig team RK  

V kategorii žen se umístila Kateřina Teuberová - 

Náchod a konkurenci ji dělala Khýrová Aneta - 

Carla.Kupkolo.cz Po dobu celého závodu se staral 

o zaznamenání všech časů Jiří Dvořák www.stop-

time.cz V místní hasičské zbrojnici Záhornice, kde 

proběhla prezentace, proběhlo i vyhlášení 

nejlepších závodníků a závodnic. Sponzorské dary 

vítězům a tomboly věnovaly firmy: green4Plan 

s.r.o. AGTYP TOMIL s.r.o. Obecní Úřad Trnov 

Devoss Cyklo Vít sport. 

 

Z řad našich občanů se závodů zúčastnil pan Josef 
Kovaříček a "kobouk dolů" opravdu těžký terén, 
svažitost, těžké závody a pan Kovaříček se umístil na 3. místě!!! 
 

Výstava SPORT V DROBNÉ GRAFICE 
(autor: Petra Hartmanová) 
 

Galerie H v Houdkovicích se od 16. května do 14. června opět otevřela veřejnosti, 

proběhla tu výstava SPORT V DROBNÉ GRAFICE, kterou uspořádal Jirka Hlinovský  

a Spolek sběratelů a přátel exlibris. Tentokrát, ale bez slavnostní vernisáže, při vstupu 

omezený počet účastníků a každá osoba musela mít ochrannou roušku. Výstava byla 



 

zajímavá, k vidění byly fotografie z místního areálu 

hřiště, vzpomínky na fotbalové turnaje a výstavy, 

drobné upomínkové předměty, knížky, a to vše  

s motivem sportu. Bohužel zastávka v Galerii H 

pelotonu Josefa Zimovčáka - projekt "Na kole 

dětem" pro letošní rok nebyla do harmonogramu 

zařazena, ale máme přislíbeno, že příští rok bude 

trasa pelotonu totožná, a tak se rádi zastaví. 

 

 

Výstava PALIČKOVÉ KRAJKY A VÝŠIVKY v Galerii H 
(autor: Petra Brandejsová) 

 

Po uvolnění vládních opatření proti koronaviru 

mohla proběhnou v Galerii H další ze série 

letošních výstav. Sobotní vernisáž uvedla 

výstavu 

Paličkované krajky 

a výšivky, kterou 

zaštiťuje Klub 

přátel paličkované krajky Opočno. 

Vernisáž uvedl milými slovy majitel galerie pan Jiří 

Hlinovský. Ten přivítal všechny návštěvníky  

i vystavovatelky a předal slovo paní Venuši Jelínkové, 

předsedkyni Klubu přátel paličkované krajky Opočno. Paní 

Jelínková představila práci šesti členek klubu, která 

zahrnuje spoustu obrazů i drobných prací vytvořených 

technikou paličkování, tedy tradiční technikou výroby 

krajek. Uvedla rovněž hudební doprovod, kterým byli pro 

tuto vernisáž paní Božena Tymichová, hrající na flétnu,  

a pan Suchý, hrající na violoncello. Všem přítomným 

zpříjemnili návštěvu galerie skladbami hudebních 

skladatelů Josepha Haydna a George Philippa Telemanna. 

Velkou část vystavovaných výrobků tvořily vyšívané dečky 

na 

plátně, hustě prostřihované, čímž 

vznikly vkusné výrobky, za jejichž 

dokončením je spousta lásky, 

trpělivosti, umění a hlavně hodin 

strávených v jejich společnosti. 

Autorkou všech těchto deček je 

paní Svědíková z Chábor. 



 

Přátelské setkání se zpěvačkou a herečkou Zuzanou Stirskou 
(autor: Petra Hartmanová) 

 

Přátelské setkání se zpěvačkou  
a herečkou Zuzanou Stirskou se uskutečnilo 
21. července v Hostinci U Zárybnických  
v Trnově. Poslechnout si zajímavé povídání  

a nádherný hlas přišlo více než pětašedesát 

lidí, které zajímal také vztah k obci 

Byzhradec. Paní Zuzana Stirská povídala  

o spolupráci s divadelníkem a hudebníkem 

Jiřím Suchým, o účinkování v divadle Semafor 

a o současné tvorbě, kdy zastává funkci 

umělecké vedoucí souboru Gospel Time. 

Besedu uspořádal spolek Seniorů  

z Opočenska ve spolupráci s Hostincem U Zárybnických v Trnově. 

 

Letní rej čarodějnic v Houdkovicích  
(autor: Petra Brandejsová) 

 

Dětský den patří tradičně mezi 

naše každoročně pořádané akce 

pro děti a rodiče. Letní rej 

čarodějnic se uskutečnil 29. 8. 

2020 v letním areálu  

v Houdkovicích. Jak už bývá 

zvykem, tato tradice je zahájena 

výkopem fotbalového míče 

Svobodní vs. Ženatí. Letos, 

stejně jako minulý rok, se zápasu z důvodu 

nedostatku dospělých hráčů, zúčastnily  

i místní děti. 

Po skončení fotbalového utkání si areál 

převzaly maminky a děvčata v kostýmech 

čarodějnic. Pro děti připravily 10 stanovišť, na 

kterých plnily různé čarodějnické úkoly, za 

splněný úkol dostaly malou sladkost a kartičku 

s indicií. Na konci musely děti uhodnout 

hádanku ze všech sesbíraných indicií. Za 

správnou odpověď nechyběla velká odměna. 



 

Součástí programu byla projížďka 

na koni, malování na obličej, 

opékání buřtů nebo grilování kuřat. 

Nechyběl ani skákací hrad, kde se 

děti vydováděly. K večeru se pod 

dohledem místních hasičů zapálil 

oheň. Zaplněný areál nám byl 

odměnou. Poděkování patří všem 

zúčastněným i sponzorům. 

Spolek „Houdkovice pro všechny“  

a SDH Houdkovice 

Tato akce se uskutečnila za 

finanční podpory 

Královéhradeckého kraje. 

 

Slavnost hasičů v 
Rychnově nad Kněžnou 
(autor: Pavel Brandejs) 

 

V neděli 6.9.2020 proběhla v Rychnově 

nad Kněžnou na Starém náměstí 

slavnost dobrovolných hasičů. Hlavním 

důvodem uspořádání slavnosti bylo 

požehnání nového praporu všech hasičů 

okresu a křest knihy z historie Sborů 

dobrovolných hasičů okresu. V průvodu, 

který vyšel od zámecké jízdárny na 

náměstí, se zúčastnilo 46 sborů se svými 

historickými prapory, mezi nimi také 

zástupci naší obce a okrsku č.11 – SDH 

Houdkovice, Záhornice a Semechnice  

a bez praporu ještě SDH Trnov. Slavnost 

měla vysokou úroveň, zúčastnilo se jí 

mnoho významných hostů, k praporům účastníků byly předány pamětní stuhy. Našim 

zástupcům patří poděkování za vzornou reprezentaci naší obce a okrsku. 

 

Křest knihy - TOULKY KRAJEM ORLICKÝCH HOR 
(autor: Míla Rohlenová) 

 

Křest knihy TOULKY KRAJEM ORLICKÝCH HOR - Jiří Mach, Pavel Grulich 

Dne 3. září jsem se setkala na křtu knihy s autory Jirkou Machem, emeritním vedoucím 

muzea v Dobrušce a Pavlem Grulichem. Pan Jiří Mach knihu napsal, znám ho i jeho 



 

knihy již hodně let, Pavla Grulicha ze Záhornice znám 

také spousty let, vidám ho často na akcích  

s fotoaparátem. Takových lidí, ale je, co fotí. Najednou 

ho potkám na křtu knihy a slyším, že v knize jsou jeho 

fotky. Bylo to pro mě překvapení. Mezi námi,  

v naší obci, žije člověk, který ač není profesionální 

fotograf, tak profesionálně fotí a má to, co se nedá 

naučit. Má cit pro detail, barvu a ztvárnění krásy přírody, 

prostě má ten vrozený dar vidět. A to je právě základ 

toho umění fotit. 

A když pan Mach představoval svou knihu a říkal, že tam 

původně měly být fotky černobílé, ale když nakladatel 

uviděl nádherné připravené fotky, tak rozhodl, že budou 

barevné. Dále pan Mach uvedl, že v některých částech 

foto je kvalitnější než text. „To vtipkoval.“ Ale pokud si 

knihu přečtete a prohlédnete, zjistíte, že je to opravdu 

zajímavý počin, ne průvodce po známých místech. Ale tato kniha je i pozvánkou do 
méně známých míst našeho kraje. Především do míst, která mají svého osobitého 

genia loci („duch místa“) a je v nich obsažen kus naší historie, kterou bychom měli znát. 

Seznámíte se zde s 20ti zajímavými příběhy, které k tomuto kraji patří a které jej 

spoluvytvářely. A možná, že vás kniha inspiruje i k tomu, abyste tato místa osobně 

poznali. Knihu doporučuji přečíst všem, opravdu se povedla. 

 

Myslivecký den 
(autor: Marcela Kalousová, Jiří Brandejs) 

 

Za příznivého počasí se v neděli 23.8.2020 konal Myslivecký 

den pořádaný Mysliveckým spolkem Borky Trnov. 

Akce probíhala jako tradičně na myslivecké chatě Březina 

na Velké Záhornici. Byl připraven program pro nejmenší  

v podobě zručnostních a vědomostních disciplín. Po 

zdárném splnění všech úkolů obdržely děti malou odměnu. 

Pro velké 

účastníky 

byla po 

loňském 

zájmu opět 

přichystána 

laserová střelnice. Kdo měl zájem, mohl 

bezplatně vyzkoušet svoje střelecké 

dovednosti. Nejlepší muži, ženy i děti 



 

postoupili do následného finálového rozstřelu. 

Pro potěchu těla všech přítomných byla připravena myslivecká kuchyně a sladké 

dobroty ke kávě, které připravily 

manželky našich členů, za což jim 

patří dík.Celá akce probíhala v 

přátelském duchu a bylo vidět, že 

jsou všichni rádi, že si mohou 

posedět a popovídat s přáteli. 

Závěrem bychom chtěli 

poděkovat za podporu Obci 

Trnov a Obci Semechnice. 

Věříme, že nám události 

posledních měsíců nezabrání 

uspořádat akci i v příštím roce a budeme se na Vás těšit. 

Dovolte mi, abych Vám všem popřála pevné zdraví a optimismus do nadcházejících 

dnů. 
 

Podorlická liga v požárním útoku v Houdkovicích 
(autor: Jiří Hlinovský) 
 

V neděli 5.7. odpoledne se na hřišti v Houdkovicích 

uskutečnil 2. závod XXI. Ročníku Podorlické ligy 

mužů a žen v Požárním útoku O putovní pohár SDH 

Houdkovice. Závody se uskutečnily za přítomnosti 

dvou vzácných hostů, a to hejtmana 

Královehradeckého kraje Ing. Jiřího Štěpána  

a senátora JUDr. Miroslava Antla. Závodilo se 

tradičně na nástřikové terče, muži na 3B a ženy na 

2B. Na dva pokusy, kdy rozhodoval vždy lepší dosažený čas. Účast byla bohužel 

nejslabší v celé historii a to pouhých 8 družstev mužů a 4 družstva žen. 

Mezi muži vyhrálo těsně 

družstvo Trnova s časem 

25,02 s. O pouhé 3 setiny byla 

s časem 25,05 druhá Řešetova 

Lhota. Třetí skončilo Sněžné 

(25,83) a čtvrté bramborové 

domácí Houdkovice (27,70). 

V ženách zvítězilo Opočno 

(25,71), druhá se umístila 

Vrbice (26,59), třetí Vysokov (26,84) a poslední Kvasiny (33,79). Družstva žen 

Houdkovic ani Trnova se nedala dohromady a tohoto závodu se nezúčastnila. 

Tato akce se uskutečnila za finanční podpory Královéhradeckého kraje.  



 

O putovní pohár SDH Trnov 
(autor: Petra Hartmanová) 

 

V sobotu 12. září se na 

fotbalovém hřišti v Trnově 

uskutečnily hasičské závody  
v požárním útoku mužů a žen 
O putovní pohár SDH Trnov. 

Tyto závody byly zařazeny do 

15. ročníku Východočeské 

hasičské ligy a do 21. ročníku 

Podorlické ligy. Celkem se 

soutěže zúčastnilo 23 týmů v kategorii mužů a 14 týmů v kategorii žen. Konečné 

výsledky v kategorii můžu: První místo - Jinolice s výsledným časem 16,303, druhé místo 

- Bašnice s časem 16,367 a třetí místo - Letohrad Orlice „B“ s časem 16,599. Domácí 

družstvo skončilo na 11. místě s časem 17,270. V kategorii žen se na prvním místě  

s „ukázkovým“ požárním 

útokem umístily ženy ze 

Sloupu s výsledným časem 

16,116, na druhém místě 

Hrobice s časem 16,569 a na 

třetím místě Myštěves  

s časem 16,896. Domácí 

družstvo žen skončilo na 

třináctém místě  

s výsledným časem 31,862. 

Velké poděkování patří organizátorům soutěže, tedy SDH Trnov, divákům za podporu 

a gratulace všem soutěžícím za jejich sportovní výsledky! 

 

XXI. ročník Podorlické ligy 2020-
SDH Houdkovice  
(autor: Veronika Klapalová, Jana Vaněčková) 

 

XXI. ročník Podorlické ligy 2020 - 
opakující se vítězný úspěch družstva 
mužů SDH Houdkovice 

V roce 2020 se konal již XXI. ročník seriál 

závodů Podorlické ligy. Letošní začátek 

sezóny se nám kvůli Covid-19 posunul  

a stalo se tak, že se ročník po mnoha 

letech nezahajoval tradičně 8. května na 

domácí půdě v Houdkovicích, ale až 27. 



 

června prvními závody ve Vysokově. Vysokov byl v letošní sezóně novým závodním 

místem. Tradiční zakončení a poslední závody proběhly jako vždy v Častolovicích. 

Podorlická liga 2020 se tedy běhala ve Vysokově, Houdkovicích, Sněžném, Meziměstí, 

Lukavici, Opočně, Trnově a Častolovicích. Průměrně se zúčastňovalo závodů 5-7 týmů 

mužů a 5 týmů žen. 

Jak se zadařilo v XXI. ročníku Podorlické ligy 2020 družstvu mužů a žen z Houdkovic? 

Celkem bylo osm soutěží, z toho se zúčastnilo družstvo mužů všech osmi a družstvo 

žen sedmi. I přes nelehkou dobu na jaře, kdy nebylo možné moc trénovat, družstvo 

mužů dokázalo zopakovat vítězný úspěch z minulého roku a stalo se tak vítězem 

celkového seriálu závodů Podorlické ligy i pro rok 2020 s celkovým počtem 63 bodů.  

V jednotlivých závodech pak muži obsadili 4x 1. místo, 1x 2. místo, 2x 4. místo a 1x šlo  

o neplatný pokus. 

Nejlepším výkonem 

družstva mužů na  

3 "B" hadice je pokus 

ve Vysokově s časem 

18,51 s. 

Ani družstvo žen 

nezahálelo.  

V minulém roce se 

ženy umístily na 5. 

místě. Letos se  

v žebříčku posunuly 

o patro výše  

a s počtem 52 bodů 

se umístily na 

krásném bramborovém 4. místě. V jednotlivých závodech pak vybojovaly 3x 1. místo, 

3x 5. místo, 1x 7. místo a závodu na domácí půdě v Houdkovicích se bohužel 

nezúčastnily. Nejlepší čas žen na 2 "B" hadice 21,09 s padl též ve Vysokově. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří za naše týmy v letošním ročníku běhali, a to stálým 

členům i těm, kteří nám pomohli tuto sezónu odběhnout. 

V letošním roce byla naše sportovní činnost, kromě jiných subjektů, podpořena také 

dotací z Královéhradeckého kraje. 
 

Vítání občánků  
(autor: Petra Brandejsová) 

 

Vládní opatření vydaná v souvislosti s onemocněním Covid-19 omezila na jaře veškerý 

kulturní, společenský i sportovní život. Díky nim nemohlo proběhnout ani vítání nových 

občánků do života. To se uskutečnilo až nyní, na podzim, a to opět za 5 min 12, protože 

už za týden bychom dělali na děti opět bububu v rouškách. 



 

Přivítali jsme celkem 11 dětí narozených během minulého a letošního roku. Nové 

občánky doprovodili do trnovské kaple Panny Marie jejich rodiče, popř. i prarodiče či 

praprarodiče. 

 

Milými básničkami potěšily všechny přítomné holčičky z našich obcí. Celou kulturní akci 

velice pěkně doplnila na příčnou flétnu Dora a na piano Meda Jedličkovy.  

Všechny narozené děti obdržely pamětní listy, finanční i věcné dary obce Trnov, 

vzpomínkové foto a CD s hudebním záznamem. Všichni přítomní jistě doma naše 

občánky řádně oslavili, a to je dobře, ať je pořád co slavit. 

 



 

Národní parky stř. Norska s Naďou Yaghobovou 
(autor: Petra Brandejsová) 
 

Dne 9. září 2020 se uskutečnila beseda na téma národní 

parky stř. Norska, dnes po pár měsících relativní volnosti 

ještě bez roušky, už od zítra opět nasadíme v prostorách 

budov roušky – všichni a všude. 

Naďa Yaghobová si pro příchozí zájemce o cestování  

a poznávání nových kultur i krajin připravila průřez 

rodinnou dovolenou, na které se vydali poznávat 

národní parky středního Norska. 

Viděli jsme překrásnou téměř pustou krajinu norských 

fjordů, městečka i vesnice s pravou severskou 

atmosférou, okouzlující výhledy z vrcholků hor, dlouhé  

a bohaté vodopády, průzračná jezera a divoké řeky vč. 

raftingu, ze kterého jsme po shlédnutí videa byli mokří snad i my. 

Za pěkný zážitek nezbývá než poděkovat, protože příprava jistě dala zabrat, ale stálo 

to za to. 

 

Vyřezávání z ovoce a zeleniny v Majáku 
(autor: Petra Brandejsová) 
 

Na nápad ukázat postup vyřezávání z ovoce a zeleniny nás přivedla paní Milena 

Rohlenová, jejíž spolužačka – paní Francová z Dobrušky, se touto tvůrčí činností začala 

nedávno zabývat. Využili jsme této příležitosti a přišli se podívat i ověřit, zda jsme 

schopni vyrobit něco alespoň zdánlivě podobného. 

Mimo náplň samotné 

dnešní akce je zajímavý  

i příběh paní Francové, 

protože až Parkinsonova 

choroba ji přivedla 

paradoxně právě ke 

koníčku na zručnost 

náročného - vyřezávání, 

tvoření, vyrábění, 

aranžování a kreativní tvorby. Všechny činnosti jsou založeny na představivosti, citu  

a právě zručnosti, která je touto chorobou do jisté míry omezena. Ale všechno zlé je 

pro něco dobré, slabost umí člověk překonat a vše obrátit ve svůj prospěch. Výrobky 

paní Francové jsou důkazem silné vůle člověka a my ji budeme v její činnosti určitě 

podporovat a rádi ji přivítáme na dalším tvoření, které věnujeme třeba i aranžování 

salátových mís či chlebíčků. 

 



 

Posvícenský turnaj na Záhornici  
(autor: Josef Kovaříček) 

 

Celou neděli svádělo 6 dvojic nekonečný boj na antukovém dvorci na Malé Záhornici  

v posvíceneckém turnaji čtyřher v tenisu. Pod záštitou obce Trnov a hlavního sponzora 

– stavební firmy Štěpánek z Opočna bylo nakonec stanoveno toto pořadí: 

1. místo dvojice Zilvar Jan-Čtvrtečka Radek 

2. místo Mucha Milan a Tomáš 

3. místo Vrátný Sláva a Kovaříček Josef 

a na dalších místech se umístili Novák Luboš a Láďa Jirka, Horák Radek a Dušánek 

Josef, Jelen Jaroslav starší a mladší. 

K hladkému průběhu celého turnaje přispělo krásné počasí, perfektní bufet, skvělá 

divácká kulisa a férové vystupování všech hráčů. 

 

Úspěch stolního tenisu v Havířově 
(autor: Josef Kovaříček) 

 

Po zrušeném mistrovství světa veteránů ve francouzském městě Bordeaux si stolní 

tenisté dali dostaveníčko v úplně nové hale 

v Havířově. Celková účast kvůli Covidu byla 

nižší. Barvy naší obce hájil náš radní Josef 

Kovaříček, který reprezentoval náš klub 

KPST Záhornice. V silné konkurenci se mu 

podařilo nečekaně vybojovat 1.místo  

v malém finále ve své kategorii nad 70 let. 

Znamená to pro něj posun v celostátním 

žebříčku na celkově 8.místo, k čemuž mu 

gratulujeme. 



 

Turnaje Grand Prix na Velké Záhornici 
(autor: Josef Kovaříček) 

 

V letošním roce to byl na konci srpna již šestý turnaj. Tentokrát přilákal nebývalé 

množství hráčů ze širokého okolí. Místních bylo opět poměrně málo.  

 

Pořadí šestého turnaje: 
1. Kovaříček Josef Záhornice 
2. Vilímek Bohumil České Meziříčí 
3. Vejs Zdeněk Vrbice 
4. Vašata Stanislav Křovice 
5. Šimek Libor Vysoké Mýto 

Celkové pořadí po 6 turnajích 
1. Lžíčař Oldřich Libchavy 
2. Vilímek Bohumil České Meziříčí 
3. Bečička Jaroslav Krchleby 
4. Kulička Petr Záměl 
5. Kubica Milan Hradec Králové 

 

Výstava Jiřin Photography v Galerii H 
 (autor: Jiří Hlinovský) 

 

Dne 5.9. 2020 proběhla v Galerii H v Houdkovicích autorská vernisáž, kterou byla 

zahájena výstava fotografií místního fotografa Jiřina. Trvala až do konce září. Během 

této doby do Galerie H 

zavítalo 190 lidí. 

Bylo vystaveno 554 

fotografií. Mohli jste si 

prohlédnout počátky 

autorovy tvorby, vývoj 

jeho fotografií  

a zároveň i nejnovější 

snímky staré jen pár 

dnů. 

Návštěvníkům se tak 

naskytla jedinečná příležitost na komplexní pohled na fotografovu práci. 

Jiřin sám o sobě tvrdí, že je obyčejný člověk s vášní pro 

světlo. Vlastní výstava byla Jiřinovým dlouholetým snem, 

který se mu v Galerii H podařilo splnit. Nepovažuje se za 

profesionálního fotografa, přesto jeho fotografie zaujaly 

návštěvníky i profesionály a získaly spoustu bodů  

v různých fotosoutěžích. V budoucnu by se rád se svojí 

prací do Galerie H vrátil, můžete se těšit na netradiční 

portréty s dravci, dýmovnicemi, pneumatikami v horách, 

v lese, či ve vodě. 

Autorova specializace jsou portréty, rodinné focení, 

focení s dětmi a svatební fotografie, venku i v ateliéru, 

který má v Uhřínovicích. 



 

Mladí hasiči z Houdkovic - letní sezóna 
(autor: Jana Vaněčková) 

 

Letošní sportovní i společenské 

dění v celé České republice bylo 

ovlivněno virem – Covid 19. A ne 

jinak tomu bylo v celoroční 

činnosti našeho kolektivu 

mladých hasičů v Houdkovicích. 

Týden po vítězné březnové 

„Provozské uzlovce“ byla 

zastavena veškerá činnost, 

soutěže byly zrušeny a ostatní 

volnočasové aktivity také a to až 

do 30.6.2020. Nakonec se 

alespoň jedna soutěž o letních 

prázdninách uskutečnila a to  

v sobotu 29.8.2020 v Křovicích. 

Na tuto soutěž jsme se vydali pouze s družstvem mladších, protože ve starší kategorii 

nám zůstali jen 3 děti, ostatní se už díky dosažení 15-ti let věku nemohli za kolektiv 

mladých hasičů zúčastnit. Soutěže se zúčastnilo 5 družstev starších a 6 družstev 

mladších. A jak si vedli naši mladší? Svůj soutěžní den začali prvním pokusem požárního 

útoku, ve kterém dosáhli času 31,26 sek. Následoval přesun na štafetu 4x60 m, kde 

běželi 2 čtveřice. První čtveřice měla pokus pěkně rozběhnutý, ale na posledním úseku 

došlo bohužel k zaseknutí proudnice na hadici a skřípnutí prstu a než se to podařilo 

rozpojit a správně napojit, tak čas nekompromisně ubíhal, nakonec se zastavil na 

hodnotě 70,71 sek. Měli jsme ale ještě v záloze „zkušenější“ čtveřici. Ta předvedla 

krásnou souhru při předávání štafety (proudnice), vše zvládla bez zaváhání a konečný 

čas byl úžasný – 46,82 sek. Znamenal tak vítězství v této disciplíně. Zbýval nám už jen 

druhý pokus požárního útoku. Děti si pečlivě připravily hadice na základnu, trenér 

Honza upravil mírné nedostatky a mohlo se jít na věc. Jakmile zazněl startovní výstřel, 

tak se děti rozběhly k základně, napojily koš na savici, pospojovaly hadice, proudnice  

a co nejrychleji utíkaly  

k nástřikové čáře, aby mohly 

naplnit terče. Když se terče 

rozsvítily, tak se poohlédly za 

sebe na časomíru, na které 

svítil čas 25,92 sek. Byl to 

zatím nejrychlejší čas, ale 

ještě mělo několik družstev 

pokus před sebou. A tak 

následovalo nervózní 



 

přešlapování, jak to nakonec dopadne. Když ani v posledním pokuse nebyl náš čas 

překonán, vypukla obrovská radost. Naši mladší tak vyhráli obě disciplíny a stali se 

celkovými vítězi. Domů si odvezli věcné ceny a pohár za první místo. V Křovicích se vždy 

vyhlašovaly i výsledky za celou Ligu mládeže. Letos dostalo každé družstvo jen diplom 

za účast, protože se uskutečnily jen tři soutěže z deseti. Ale jen pro doplnění dodávám, 

že naši mladší všechny soutěže vyhráli. 

 

Mladí hasiči z Houdkovic - podzimní sezóna 
(autor: Jana Vaněčková) 

 

PODZIMNÍ BRANNÉ ZÁVODY MLADÝCH HASIČŮ Z HOUDKOVIC 

Podzimní sezóna mladým hasičům začíná vždy 1. září, ale připravovat se na ni začínají 

už v srpnu a ne jinak tomu bylo i letos. Spousta dětí z mladší kategorie nám přešla do 

kategorie starších a s hasičskými dovednostmi se začalo seznamovat i několik nových 

dětí v přípravce, které si vzal pod křídlo Pavel Vaněček. Mladší kategorii má opět na 

starosti Jana Vaněčková a starší Honza Šolín. První soutěže, které jsme se s dětmi 

zúčastnili, byl tzv. „Lukavický braňáček“. Letos proběhl v okolí myslivecké chaty, kde 

bylo prostředí rozděleno na 

jednotlivé sektory. Za vše 

opět mohlo epidemiologické 

opatření. V jednom sektoru 

byla družstva, která se 

chystala na start, a v tom 

druhém byla ta, která právě 

doběhla. Každé družstvo 

dopředu vědělo v kolik 

hodin poběží. Po odběhnutí 

následoval okamžitý odjez 

domů. Nebylo žádné 

zahájení ani ukončení 

(vyhodnocení). Na start se každá hlídka postavila se svými lany, uvázanými někde na 



 

těle a trojcípími šátky. Na tuto soutěž jsme dali dohromady 3 hlídky, dvě starší a jednu 

mladší, protože některé děti nám onemocněly. Některé disciplíny byly, jak je již v 

Lukavici zvykem, upraveny. A jak si s nástrahami tratě poradili naši svěřenci? Družstvo 

mladších zaznamenalo 3 tr. min. na střelbě, ale jinak vše zvládli bez chyb a obsadilo tak 

pěkné 6. místo z 22 hlídek. Hlídka starších „B“ byla doplněna čerstvým prvňáčkem 

Tomáškem, aby vůbec mohla 

běžet. Bohužel se jim příliš 

nevedlo na střelbě, zaznamenali 

zde 8 tr. min., další trestný 

obdrželi za 1 špatně uvázaný uzel 

a nevěděli si rady se zafixováním 

zlomené ruky pomocí lan, se 

kterými běželi. To byla právě 

jedna z odchylek oproti 

tradičnímu braňáku. Náročný 

běžecký terén se také podepsal 

na výsledku. Obsadili tak 33. 

místo. Hlídka starších „A“ si 

vedla podstatně lépe. Byla složená ze „sprinterů“, takže jim terén problém nedělal. 

Předběhli dokonce i jednu hlídku dorostenců. Upravenými úkoly na jednotlivých 

stanovištích se nenechali zastrašit, všechny zvládli bez chyb až na střelbu, kde obdrželi 

3 tr. min. za nesestřelené špalíky. Když jsme měli všechny naše hlídky v cíli, děti 

obdržely věcné ceny a odjeli jsme domů. Celý den a večer jsme pak netrpělivě čekali na 

výsledky. Po jejich obdržení jsme tomu nemohli uvěřit – první soutěž v kategorii 

starších a hned skvělé 2. místo. O tři týdny později, tj. 10.10.2020 jsme se vydali na hlavní 

podzimní soutěž a to „Závod požárnické všestrannosti“ do Bystrého v Orlických 

horách. Tato soutěž se také uskutečnila za přísných epidemiologických opatřeních. 

Družstva se téměř nepotkávala a chodilo se v rouškách. Ani zde nebylo žádné zahájení 

a ukončení. Prostě družstva přijela na předem stanovený čas, odběhla a jela domů. Než 

jsme ale na tuto soutěž odjeli, udělali jsme si ještě menší trénink na hřišti, kde si vše 

děti ještě jednou zopakovaly. Oproti Lukavici, kde byly hlídky 3-členné, zde běžely 

hlídky 5-členné. Dali jsme dohromady 1 hlídku mladších a 1 hlídku starších. Nejdříve 

vyběhla hlídka mladších ve 

složení: Kája, Ina, Tomáš R., 

Kuba a Petr Kališovi. A asi o 12 

min. za nimi vyběhli starší ve 

složení: Ondra, Verča, 

Justýna, Gita a Ája Č. A pak 

nám nezbylo nic jiného než 

čekat, až mladší odběhnou asi 

2 km a starší 3 km a na 

jednotlivých stanovištích splní 



 

všechny úkoly. Po doběhnutí do cíle následovalo rychlé prohlédnutí závodního 

průkazu. Mladší měli trestné min. za 5 nesestřelených špalíků z 15-ti, a 3 tresné min. za 

jeden špatně uvázaný uzel. Celkem to bylo 8 tr. min, což nebylo vůbec špatné. Hlídka 

starších měla 6 nesestřelených špalíků a jinak ostatní vypadalo bez trestných. Proč 

vypadalo? Protože při měření azimutu se do závodního průkazu napíše jen číslo a nikdo 

neví, jestli to je správně. To ví jen jeden z rozhodčích, který pak zapisuje výsledky do 

počítače. Letos nikdo průběžné výsledky nezapisoval, a tak jsme nevěděli, na čem 

jsme. Ale říkali jsme si, že 

by to mohlo dopadnout 

dobře. Celkové výsledky 

jsme si přečetli až v neděli 

ráno. Bylo pěkné se na to 

dívat. Mladší se umístili  

a výborném 3. místě z 24 

družstev a starší na 

pěkném 4. místě z 27 

družstev. Hlavně mladší 

děti tomu nemohly uvěřit. Tento úspěch jsme s nimi chtěli v následujícím týdnu oslavit, 

ale to nám opět znemožnilo vládní opatření, v jehož důsledku se opět nemůžeme 

scházet. 
Na závěr bych chtěla poděkovat všem, kteří náš kolektiv mladých hasičů v roce 2020 

jakýmkoliv způsobem podpořili – našemu sboru, paní starostce Petře Hartmanové, 

Královéhradeckému kraji a samozřejmě rodičům.  
 

Dětský den v Zádolí  
(autor: Kateřina Páslerová) 

 

V úterý 7. července 2020 se konal dětský den v Zádolí, 

který se velmi povedl a děti si ho náramně užily. 
  

 

 

 



 

Svatba v kapli Panny Marie  
v Trnově 
(autor: Petra Hartmanová) 

 

Dne 8. 8. 2020 ve 12 hodin si své ANO 

v kapličce Panny Marie v Trnově řekla 

Martina Vernerová a Damian Vígh.  

Novomanželům blahopřejeme  

a přejeme hodně zdraví, štěstí a lásky 

na společné cestě životem. 

 

 

 

SDH Záhornice 
(autor: Zdena Kinzelová) 

Autor projektu DOBRÝ SKUTEK 
 

Projekt „Dobrý skutek‘‘ je uzpůsoben k motivaci všech, kteří mají dobré srdce a rádi by 

jakoukoliv formou pomohli ku dobré věci. Avšak každý z nás má jinou představu  

a možnost pomoci. Projekt Dobrý skutek otevírá šanci celý tento rok kdykoliv se přidat 

dle svých možností do jakékoliv výzvy, která bude vyhlášena. Člověk mnohdy může 

pomoci víc než si myslí a protože základem je spousta přátel můžeme si pomoci 

navzájem. Co čekáme od projektu „Dobrý skutek“? Spojit lidi s dobrým srdcem, zapojit 

se, být člověkem, ukázat, že na světě si lidi nejsou lhostejní, podpořit dobrou věc… 

Dobrý pocit z vykonání dobrého skutku je odměna k nezaplacení. Za jakékoliv vykonání 

právě toho Vašeho dobrého skutku, předem děkujeme. 

Projekt „Dobrý skutek“ v průběhu roku 2020 

LEDEN 
Sbírka plyšových hraček pro dětské oddělení FN Hradec Králové, Oblastní 
nemocnice - Náchod a.s. a Rychnov nad Kněžnou  

ÚNOR Sbírka pro útulek Lukavice 
→ o těchto dvou sbírkách jsme již informovali ve zpravodaji březen 2020 

BŘEZEN 

 

Česko šije roušky 
 
Z důvodu šíření nemoci Covid 19, jsme se i my rozhodli 
zapojit do výzvy „šijeme roušky“. Roušky jsme šili a 
rozdávali dle potřeb. Výpomoc: úklidem a dezinfekcí 



 

autobusové zastávky a společných prostor využívaných občany, pomoc starším 
občanům. 

DUBEN 

 

Sbírka pro chirurgické oddělení a ORL oddělení 
v Náchodě a.s. 
 
Po velkém nadšení z plyšáků jsme byly osloveni 
s případnou pomocí opět pro malé pacienty, 
kteří leží na odděleních. Šlo o sbírku stavebnic, 
kostek či skládaček, které již doma nevyužíváme. 
Dětem na odděleních zpříjemní a zkrátí čas. 

KVĚTEN 
ČERVEN 

 

PATRON DĚTÍ 
 
Dva měsíce jsme se věnovali projektu finanční 
sbírky u organizace „Patron dětí“. Tato finanční 
sbírka byla pro malého Patrika, který je z naší 
vesnice. Sbírka byla na Detektor epileptických 
záchvatů, které má Patrik převážně v noci. 
Detektor pomáhá hlídat Patrikův spánek a rodičům ulevit v nelehké situaci.  

ČERVENEC 

 

Plyšové hračky pro Oblastní nemocnici Náchod a.s. 
 
Stále přichází plyšáci, dokonce k nám doputovali až z České Lípy Denního 
stacionáře, kde vznikla hezká myšlenka a nadšení připojit se ke sbírce plyšových 
hraček, kterou jsme organizovali. Stále se chlupáčci scházejí a postupně jsou 
předávány po domluvě, kam je třeba zpříjemnit chvíle.  

SRPEN 
ZÁŘÍ 

 

Sbírka pro Sklad pěstounů 
 
Centrum pěstounských rodin z.s. Hradec Králové 
Naše pomoc v podobě sbírky oblečení, botiček, hraček, 
autosedaček, putovala do skladu pěstounů, kde bude 
následně rozdělena a předána do pěstounských rodin. 
 

ŘÍJEN 

 

Sbírka pro princeznu 
 
Každý se může ocitnout v nelehké životní situaci. Tato 
sbírka je věnována mladému páru, který čeká holčičku. 
Startovací sada oblečků různých velikostí pomůže a jistě 
malé princezně bude slušet. 

LISTOPAD 
PROSINEC 

 
Nebojte i tyto poslední dva měsíce v tomto roce budou naplněny sbírkou či 
pomocí druhým. Vám všem, kteří jste se v kterémkoliv měsíci zapojili do našich 
sbírek, patří VELKÉ DÍKY. Očekávání projektu „Dobrý skutek“ spojit lidi s dobrým 
srdcem, zapojit se, být člověkem, ukázat, že na světě si lidi nejsou lhostejní, 
podpořit dobrou věc SE SPLNIL, PRÁVĚ DÍKY VÁM 
 



 

FINANČNÍ SBÍRKA NA DETEKTOR EPILEPTICKÝCH ZÁCHVATŮ PRO 
PATRIKA 

V tomto případě jsme poprosili o pomoc 

charitativní projekt Patron dětí, který 

pomáhá zdravotně a sociálně 

znevýhodněným dětem a rodinám. V 

rámci projektu „Dobrý skutek“ byla pro 

nás tato finanční sbírka důležitá, neboť 

šlo o jednoho človíčka, kterým je jedním 

z nás a našeho okolí. U Patrika vypukly 

epileptické noční záchvaty, které jsou 

nepředvídatelné a bez včasného 

zákroku (podání léku) ohrožující na 

životě. Únava rodičů z ustavičného 

hlídání je již znát a hodně by se jim 

ulevilo, kdyby měli Detektor 

epileptických záchvatů, který hlásí 

jakoukoliv změnu ve spánku malého 

Patrika. I když je v pomalejší fázi vývoje 

jeho věku, díky pravidelnému cvičení a 

návštěvám psychologů, zvládá se po malých krůčkách zapojit do normálního dění 

života. Ovšem situace se mění při epileptickém záchvatu, kdy je nutné okamžité a 

včasné podání léku, které je však při spouštění záchvatu v noci někdy hraniční a 

ohrožující na životě. Rodiče jsou unaveni, což ubírá jejich pozornosti a není možné stále 

sedět v noci u malého.  

I rodiče by měli 

odpočívat a jít spát s 

vědomím, že mohou 

usnout. Detektor 

epileptických 

záchvatů by jim 

vyřešil opravdu velký 

stres, který by jim 

pomohl smazat jednu kapitolu starostí, které mají. Do pomoci vybrat peníze se zapojil 

Kroužek Záhoráček, SDH Záhornice, SDH Vojenice a dobrovolníci, kteří společnými 

silami uspořádali na rozhledně Osičina „Pohádkový les pro Patrika“. Akci přišlo 

podpořit mnoho návštěvníků, vybrané vstupné bylo darováno na účet Patrika u 

Patrona dětí. Sbírku sdíleli a přispívali i známí a lidé na facebooku a ze širokého okolí. 

Finančním darem přispěla na účet Patrika i obec Trnov, díky které se nakonec podařilo 

částku 23 500kč vybrat. Díky Vám již hlídá Patrikův spánek detektor epileptických 



 

záchvatů. Pevně věříme, že se uleví i rodičům. Všichni přejeme Patrikovi hodně štěstí, 

lásky, zdraví, vytrvalosti a lepších zítřků. 

ZA FINANČNÍ PODPORU VŠEM DĚKUJEME 

 

HASIČSKÉ SOUSTŘEDĚNÍ    
  

Ve dnech 24.8.- 28.8. 2020 se konalo hasičské soustředění mladých hasičů na „Bašáku“. 

Soustředění doprovázelo mnohá covidová opatření, které jsme zvládli. Děti se viděly 

po dlouhé době a jejich nadšení, úsměv a radost nás potěšil, uspořádáním soustředění 

jsme udělali dobrou 

věc. Celý týden jsme 

trávili venku a spali ve 

stanech. Někdy nám 

uvařila paní kuchařka, 

jindy jsme se spolehli 

na kotlíky  

a oheň. Hráli jsme hry, 

trénovali požární útok 

a štafety, tvořili jsme, 

malovali kamínky, 

nechyběly šipkovaná, 

diskotéky, karaoke a stezka odvahy. Měli jsme na starost i farmu zvířat, které jsme ráno 

a večer krmili. Navštívili jsme skřítkovou vesničku u rozhledny Osičina, kde jsme přidali 

ruku k dílu a skřítkům přistavěli také nové domečky. Vyjeli jsme na soukromou farmu  

U Pišlů, s prohlídkou stájí a projížďkou na koních. Při ukončení soustředění děti dostaly 

pamětní listy a dárečky. Hasičské soustředění bylo úspěšné, všichni zdraví a opět 

spojeni přátelstvím. 

 
 



 

DRAKIÁDA A TRÉNINKY na Malé Záhornici 
 
Všichni doufají, že opatření proti nákaze COVID 19 brzo opadnou,  

a oni se zase uvidí. ����      

 

 

 

 

 

 

 



 

Nový školní rok v Mateřské škole Houdkovice 

V úterý 1. září 2020 jsme po letních 

prázdninách opět přivítali děti v Mateřské 

škole Houdkovice pamětním diplomem  

a drobnou sladkostí. Provoz mateřské školy 

je od 6.15 do 15.45 hodin. Máme zde dvě 

třídy (Zajíčky a Krtečky s celkovým počtem 

38 dětí, je tedy naplněna kapacita MŠ). 

Současný kolektiv zaměstnankyň mateřské 

školy tvoří paní ředitelka Mgr. Lucie 

Macková, DiS., paní učitelka Lenka 

Muchová, DiS., paní učitelka Věra Michelová 

a nová paní učitelka Mgr. Šárka Seidlová, 

dále paní vedoucí školní jídelny a zároveň 

kuchařka Jitka Vuršrová (v současné době  

v pracovní neschopnosti, zástup paní 

Veronika Jirčíková) a paní školnice Lenka 

Janská. 

V tomto školním roce nás měly opět čekat 

nejrůznější akce, ale bohužel vzhledem ke špatnému vývoji onemocnění COVID-19  

v České republice musíme zatím všechny akce rušit. S dětmi ve školce ale i nadále 

pracujeme podle Třídního vzdělávacího programu a snažíme se zrušené akce 

nahrazovat svými programy a aktivitami. Hrajeme si, povídáme si, zpíváme, tančíme, 

cvičíme, malujeme, tvoříme, učíme se atd. atd. A pevně věříme, že se situace v České 

republice co nejdříve zlepší  

a vše se opět vrátí do 

normálních kolejí. 

I přes všechna omezení 

věříme, že si u nás děti užijí 

spoustu legrace, zábavy, naučí 

se novým věcem, 

zajímavostem a celý náš 

kolektiv bude dělat maximum 

pro to, aby děti chodily do naší 

mateřské školy s úsměvem na 

rtech, aby byly spokojené, 

šťastné, v klidu a v pohodě. 

Vždyť to je přeci to 

nejdůležitější! 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

Dotace získané prostřednictvím Královéhradeckého kraje 

Obec Trnov v roce 2020 získala finanční prostředky na zachování základních služeb  
a občanské vybavenosti. Z dotačního fondu Královéhradeckého kraje v programu Podpora 

provozu prodejen na venkově byly podpořeny následující projekty: 

 

1. Podpora provozu prodejny na pozemku par.č.st. 131, k.ú. Trnov - Ivo Šmíd, Trnov č.p. 39, r. 
2020 (č.j. 20RRD 10-0046) 

 
2. Podpora pojízdné prodejny Marta spol. s r.o. pro místní části obce Trnov - Houdkovice, 
Zádolí a Velká Záhornice 2020 (č.j. 20RRD10-0045) 

Dále byl podpořen projekt s názvem Dopravní automobil pro JSDH Trnov (č.j. 20RRD11-0002) 

v programu Zvýšení akceschopnosti JPO zřizovaných obcemi v Královéhradeckém kraji. 

Projekty jsou realizovány  
za finanční podpory Královéhradeckého kraje.   

 

Dále obec Trnov v letošním roce získala 

dotační prostředky na vybudování 
víceúčelového hřiště v Trnově. Dotace je 

ve výši 70 % z celkových uznatelných  

nákladů projektu, což odpovídá částce ve výši 1 487 639,00 Kč. Celkové náklady na vybudování 
nového víceúčelového hřiště jsou ve výši 2 125 199,23 Kč. V současné době je již podepsána smlouva 
o dílo s firmou CALYPSO GROUP s.r.o. z Pardubic. Předání staveniště neboli zahájení stavebních 
prací, proběhne nejdéle do března 2021.  
Na výsledek se můžeme těšit v srpnu 2021.  
 

Projekt Obnova víceúčelového hřiště na pozemku par.č. 704/1, k. ú. Trnov byl pořízen/realizován 
za přispění prostředků státního rozpočtu ČR z programu Ministerstva pro místní rozvoj. 

 

V neposlední řadě stojí za zmínku dotace na dodávku nového 
dopravního automobilu pro JSDH Trnov. Na tento projekt obec Trnov 

získala finanční prostředky prostřednictvím Královéhradeckého kraje 

tak i v dotačním programu Ministerstva vnitra – generálního ředitelství 

hasičského záchranného sboru ČR.  

Předání nového dopravního automobilu typu L1Z Ford Transit od 

dodavatele MotoTrade VM s.r.o. obci Trnov proběhne již v pondělí  

30. listopadu 2020. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

POBOČKA ČESKÉ POŠTY, S.P. V TRNOVĚ 
Otevírací doba: 

Pondělí 13:00 – 15:30 
Úterý   08:00 – 10:30 
Středa  13:00 – 16:00 
Čtvrtek  8:00 – 10:30 
Pátek   8:00 – 10:30 

 
POZOR ZMĚNA TELEFONNÍHO SPOJENÍ: 

+420 954 251 733 



 

 


